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Svenska Kynologiska Akademin 

Protokoll nr 1/2013 

2013-03-14 

§§ 1 – 13 

 

 

 

Protokoll fört vid sammankomst i Svenska Kynologiska Akademin den 14 mars 2013 i 

Svenska Kennelklubbens Museum, Spånga 

 

 

 

 

Närvarande: 

Ledamöter 

Nils Erik Åhmansson (ordförande), Staffan Drangel, Märta Ericson, Åke Hedhammar (fr o m 

§ 8), Marina Reuterswärd, Staffan Thorman, Renée Willes 

 

Adjungerade 

Kenneth Edh, Annika Klang, Jerry Mankowski (§ 9), Lotta Bengtsson (§ 10) 

 

Anmält förhinder 

Hans Jerenäs, Elisabet Sahlin, Ulf Uddman 

 

Vid protokollet 

Märta Ericson 

 

 

 

§ 1  Sammankomsten öppnas  

Ordförande Nils Erik Åhmansson förklarade sammankomsten öppnad och hälsade deltagarna 

välkomna. Ordföranden vidarebefordrade därefter information från ledamöterna Hans Jerenäs 

och Elisabet Sahlin, vilka hade anmält förhinder att närvara vid dagens sammankomst.  

Akademin framförde sitt beklagande över att Elisabet Sahlin på grund av hälsoproblem inte 

längre kan kvarstå i Akademin och tackade för hennes insatser.  

 

§ 2  Justering 

Renée Willes valdes att jämte ordföranden justera protokollet. 

 

§ 3  Dagordning 

Efter några tillägg godkändes förslaget till dagordning. 
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§ 4  Föregående protokoll 

Justerat protokoll nr 3/2012 från den 6 november 2012 förelåg. 

Efter genomgång lades protokollet med godkännande till handlingarna. 

 

§ 5  Ekonomisk rapport 

Akademin diskuterade den föreliggande ekonomiska rapporten. Diskussionen uppehöll sig 

särskilt vid nödvändiga prioriteringar för Svenska Kennelklubben, innebärande att Akademin 

måste vara mycket återhållsam i ekonomiska frågor. Det nya bibliotekssystemet MikroMark 3 

måste exempelvis anses ha prioritet före en utökning av lokalerna för Museets räkning. 

Efter genomgång lades den ekonomiska rapporten till handlingarna.  Bilaga 1 

 

§ 6  Verksamhetsberättelse 

Förslag till utformning av Akademins verksamhetsberättelse för 2012 förelåg. 

Akademin beslutade godkänna förslaget.   Bilaga 2 

 

§ 7  SKK:s Bibliotek 

a) Gåvor och inköp 

Akademin diskuterade frågor i samband med hanteringen av egna inköp samt gåvor från 

enskilda medlemmar och dödsbon. 

Akademin beslutade att omedelbart ta fram en lämplig mall för tackbrev till givare och att ge 

bibliotekarie Britt Gustavsson i uppdrag att skriva tackbreven, vilka därefter ska undertecknas 

av Ulf Uddman.  

Förteckning över inköp och gåvor 2012 förelåg. Förteckningen lades till handlingarna.

      Bilaga 3 

b) Fotoarkivet 

Akademin diskuterade ett antal frågor, som blivit aktuella under den påbörjade granskningen 

av materialet i Svenska Kennelklubbens fotoarkiv. 

I princip menade Akademin, att arbetet måste ske i flera steg. En första sortering måste göras 

inom de olika kategorierna, därefter får nya beslut fattas. Detta gäller både egenproducerat 

material och gåvor. 

Akademin beslutade uppdra åt bibliotekarie Britt Gustavsson att tillsammans med SKK:s 

kynologiska expertis ansvara för en första sortering. 
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Renée Willes förevisade därefter ett större foto av Ch Taujores Domino, en svenskfödd 

afghan, som kom att ge namn åt färgvarianten domino. Fotot är en gåva från Karin von 

Rutkowski och Torsten Föllinger. Vidare visades några kopparstick.  

Akademin beslutade uppdra åt Marina Reuterswärd att ta in kostnadsförslag för renovering 

av fotot och kopparsticken. 

 

§ 8  SKK:s Museum 

a) Gåvor och inköp 

En ekonomisk rapport över Akademins inköp av konstföremål och inventarier samt övriga 

utgifter under 2012 förelåg. 

Rapporten lades till handlingarna.    Bilaga 4 

Anmäldes en gåva från Internationella Kapplöpningssällskapet inom FCI, UICL, en kopia av 

ett kopparstick av Albrecht Dürer. Gåvan är daterad Stockholm juni 1964. 

b) Transporter 

Marina Reuterswärd redogjorde för praktiska svårigheter som ibland uppstår i samband med 

hämtning och transport av gåvor.  

Akademin beslutade att, om det visar sig nödvändigt, hyrbil eller annat transportmedel får 

beställas vid sådana tillfällen. 

c) Inköp av rondellhund 

Marina Reuterswärd gav en kort presentation av Björn Andersson och hans verksamhet som 

tillverkare av rondellhundar. Björn Andersson var en av besökarna i Akademins monter under 

Stockholm Hundmässa. Han har sedan 2007 tillverkat rondellhundar på sin fritid och på ideell 

basis. Hundarna placeras i rondeller men är efter en tid till försäljning. Förtjänsten doneras till 

organisationen Min stora dag. 

Akademin beslutade uppdra åt Marina Reuterswärd att undersöka möjligheterna för 

Akademin att inköpa en ”begagnad” rondellhund. 

d) Övrigt  

Följande gåvor anmäldes 

- Oljemålning av C.Skogh, föreställande tibetanska terriern Ch A-Mas Nor-bu, 

uppfödare Margareta Sundqvist. Tavlans tidigare ägare är Ulla Fridemyr. Gåva från 

Hans Rosenberg. 

- Porslinsfigur från Rörstrand, sannolikt från 1920-talet, föreställande en hundvalp. 

Gåva från Ulla och Anna Tillgren. 

Bilaga 5 a,b 
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§ 9  Säkerhetssystem (Prot. nr 3/2012 § 39) 

Akademin upptog diskussionen från föregående sammankomst. 

Inledningsvis gav ordföranden allmänna synpunkter på det nuvarande läget ifråga om 

säkerhetssystemet, varefter Jerry Mankowski närmare kommenterade några detaljer och gav 

exempel på önskvärda förändringar och förbättringar. Han redogjorde också för specifika 

problemområden. 

Torrt klimat i Museet tillhör dessa problemområden. Fuktigheten bör ligga på 45-50 % för att 

klimatet ska kunna räknas som ett fullgott bevarandeklimat för Museets målningar och 

konstföremål. 

Akademin beslutade uppdra åt Jerry Mankowski och Marina Reuterswärd att göra adekvata 

bedömningar och vidta nödvändiga åtgärder för att uppnå optimala klimatförhållanden. Inköp 

av en hygrometer ingår i uppdraget. 

Diskussionen kommer att återupptas vid nästa sammankomst, då även Jerry Mankowski ska 

kallas under motsvarande punkt. 

 

§ 10  Akademins grafiska profil 

Marknadsavdelningens förslag med exempel på en grafisk profilmanual för Svenska 

Kynologiska Akademin förelåg. De typsnitt, färger och övriga grafiska element som nu 

kännetecknar förslaget har arbetats fram i kontakt med Akademin. Det slutliga förslaget 

erbjuder goda möjligheter till variation och anpassning till skilda förutsättningar. 

Akademin beslutade att acceptera det föreliggande förslaget.  

     

        Bilaga 6 

§ 11  Rapporter och information 

a) Stockholm Hundmässa 

Marina Reuterswärd inledde diskussionen om Akademins monter på Hundmässan. Syftet att 

hos SKK-medlemmar och allmänhet öka intresset för Akademins verksamhet hade knappast 

haft optimala möjligheter med tanke på monterns placering i hallen.  

Akademin beslutade att återkomma till ämnet under hösten och att för jubileumsåret 2014 

undersöka möjligheterna till försäljning av böcker och föremål. 

b) Symposium i Uppsala den 15 februari  

Staffan Thorman gav ett sammanfattande referat av symposiet Från renhållningshjon till 

modeaccessoar: 10 000 år av människa-hund-relationer i Sverige, vilket arrangerades i 

samarbete mellan Kungl. Gustav Adolfs Akademien för svensk folkkultur, KGAA, Husdjurs- 

och sällskapsdjursseminariet vid Uppsala universitet och Svenska Kynologiska Akademin. 

Flera akademiledamöter deltog som åhörare. Åke Hedhammar var en av moderatorerna och 

Staffan Thorman höll det inledande föredraget. KGAA kommer att publicera föredrag och 

övrigt material i den kommande årsboken. 
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Kynologiska Akademin hade tillfälle att informera om sin verksamhet genom foldrar, 5-

årsskriften, böcker och utställningsskärmar med foton från projektet Hunden som motiv i den 

offentliga konsten.  

Åke Hedhammar meddelade att symposiets initiativgrupp önskar besöka SKK:s Museum. En 

informell inbjudan kommer att förmedlas genom Staffan Thorman. 

      Bilaga 7 

c) Digitalisering av bilder 

En skriftlig rapport från Ulf Uddman förelåg. Den utförliga rapporten innehåller en 

redogörelse för en förstudie, i vilken bl. a. projektplan och uppskattad tidsåtgång för det 

fortsatta arbetet presenteras. Marknadsavdelningens och Bibliotekets bilder kommer att finnas 

i samma databas.  

      Bilaga 8 

d) Bibliotekssystemet. 125-årsskriften 

Rapport förelåg även gällande det nya bibliotekssystemet, där arbetet nu är inne i slutfasen (se 

bilaga 8) samt gällande 125-årsskriften. Skriften, som kommer att spegla SKK:s verksamhet 

under åren 1990-2014, kommer att tryckas som bok i ett mindre antal samt publiceras som en 

artikelserie i tidningen Hundsport under år 2014.  

      Bilaga 9   

e) Dalbohunden 

Åke Hedhammar informerade om forskningsarbetet med kvarlevorna av den s k 

Dalbohunden. Under våren kommer Dalbohundens DNA att ställas i förhållande till dagens 

hund-DNA.  

Ordföranden ombad Åke Hedhammar att om möjligt undersöka, om det bland nuvarande raser 

finns någon, vars DNA någotsånär motsvarar Dalbohundens. Detta för att utröna om någon 

ras kunde vara lämplig som boskapsvaktare under svenska förhållanden. 

 

f) Hunden som motiv i den offentliga konsten 

Märta Ericson gav en kort rapport om projektet, som nu tar vinteruppehåll för att återkomma 

senare i vår. Ett par exemplar av Svenska Hundraser har lottats ut bland de SKK-medlemmar 

som bidragit med foton till projektet. 

Anmäldes att konstnären Sonja Petterson, representerad på SKK:s Museum, har skrivit ett 

brev med kommentarer till Akademins projekt Hunden som motiv … I brevet berättar hon 

också om sin skulpturgrupp Änglahundarna på torget i Heby.   

      

      Bilaga 10 

g) Johansson vs Zorn 

Märta Ericson informerade om sina kontakter med konstnären Peter Johansson, som i 

samband med utställningen Johansson vs Zorn på Zornmuseet i Mora har använt hunden som 
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del i det konstnärliga konceptet. Peter Johansson har uttalat sitt intresse för Akademins 

verksamhet och för en fortsatt kontakt. 

h) KSLA 

Jakt med lös hund – ett svenskt kulturarv. Staffan Thorman informerade om en bokutgivning 

2014 från Kungliga Svenska Lantbruksakademien om viltförvaltningens historia. 

 

§ 12  Nästa sammankomst 

Enligt tidigare beslut äger nästa sammankomst rum tisdagen den 4 juni kl. 10. 

 

§ 13  Sammankomsten avslutas 

Nils Erik Åhmansson förklarade sammankomsten avslutad. 

 

 

 

Vid protokollet: 

 

Märta Ericson 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

 

Justering: 

 

Nils Erik Åhmansson    Renée Willes 

Ordförande     Justerare 

 

 

 

 

 

 

 


